
Kompromisní pozměňovací návrhy předkládané komisí sportovců ČOV a složkami ČOV 

 

Pozměňovací návrhy jsou předkládány k verzi stanov, která byla předložena tzv. „platformou“ ve 
znění avizovaných doplnění na jednání VV ČOV 8. března 2024. 

Komise sportovců a všech 6 složek ČOV, kteří společně tvoří téměř polovinu současného Pléna, 
mají zájem, aby případná úprava stanov ČOV byla přijata konsensuálně, tady výraznou většinou 
členů ČOV. Proto předkládá VV ČOV následující pozměňovací návrhy: 

  Návrh č.1: 

Komise sportovců a Složky ČOV jsou připraveny podpořit navýšení síly Olympijských svazů. Jsou 
připraveny podpořit i skutečnost, že Olympijské svazy budou mít dvojnásobnou sílu hlasu, 
v případě pokud: 

Dvojnásobná síla hlasu bude přiznána i Komisi sportovců ČOV a členovi MOV a Složkám 
ČOV bude drobně navýšen počet zástupců v Plénu následovně:  

Český klub fair play (ČKFP) – o 1 zástupce (ze 3 na 4) 

Český klub olympioniků (ČKO) – o 2 zástupce (z 5 na 7) 

Česká trenérská akademie (ČTA) – o 1 zástupce (ze 3 na 4) 

Český klub sportovních svazů, organizací a institucí (ČKSOI) – o 5 zástupců (ze 14 na 19) 

Český klub paralympioniků a deaflympioniků (ČKPD) – o 1 zástupce (ze 3 na 4) 

Česká olympijská akademie (ČOA) – o 1 zástupce (z 2 na 3) 

 

Komise sportovců a člen MOV dle Olympijské charty mohou patřit mezi chartou chráněnou 
„olympijskou většinu“, proto je logické, aby měly stejnou sílu hlasu. Minimální navýšení 
zástupců složek v Plénu (celkem o 11), je výrazně menší než navýšení síly Olympijských svazů 
(celkem o 41, po OH 2024 dokonce o 45 hlasů). Přesto v případě této kompromisní úpravy budou 
Komise sportovců a Složky souhlasit se zdvojnásobením síly Olympijských hlasů.  

Návrh je legislativně velice jednoduše realizovatelný drobnou úpravou návrhu Stanov. Viz 
příloha. 

 

  Návrh č.2: 

V současnosti diskutovaném návrhu stanov je ustanovení, které uvádí, že Plénum ČOV je 
usnášeníschopné, je-li přítomna nadpoloviční většina členů Pléna ČOV z řad Olympijských 
svazů, komise sportovců a člena MOV.  

Komise sportovců a složky ČOV jsou toho názoru, že pro usnášeníschopnost by měla být 
přítomna většina všech členů Pléna. Je to naprosto standartní ustanovení sportovních spolků.  

Přesto jsou komise sportovců a složky ČOV připraveni podpořit návrh části olympijských svazů, 
pokud bude doplněna následující věta  



„Plénum, které bude prohlášeno za usnášeníschopné, může jednat v případě, že je 
přítomna nadpoloviční většina všech členů Pléna“  

Tato věta je pouze ochrana, aby nemohly probíhat případné obstrukce během jednání, které už 
začalo.  
 

  Návrh č. 3: 

Komise sportovců a složky ČOV navrhují, aby byl zachován současný počet místopředsedů 
ČOV.  

Jak zaznělo i od řady zástupců olympijských svazů na jednání VV ČOV, místopředsedové nyní 
vykonávají velký objem činnosti ČOV. Současný počet místopředsedů je lepší pro zachování 
kvalitní činnosti ČOV.  

 

Výše uvedené 3 návrhy jsou konkrétní, jasné a jednoduše realizovatelné. Návrhy nemohou být 
jakkoliv v rozporu s chartou MOV. Jedná se o minimální úpravy návrhu platformy. V případě jejich 
přijetí jsou Komise sportovců a Složky ČOV připraveny podpořit schválení nových stanov, tak aby 
celá změna stanov mohla být přijata konsensuálně celým Plénem ČOV.      

 

Současně upozorňujeme, že v předložených stanovách, zaslaných Generálním sekretářem ČOV 
16. března nebyla provedena úprava, (která byla avizována na jednání VV ČOV 8.března – viz 
audio záznam), stanovující, že všichni členové Pléna mohou navrhovat kandidáty do funkcí ve 
VV. Tato úprava je zahrnuta v přiloženém textu Stanov. 

 

Nikol Kučerová – Komise sportovců ČOV 

Šárka Strachová - Český klub fair play  

Oldřich Svojanovský - Český klub olympioniků  

Zdeněk Haník - Česká trenérská akademie  

Filip Šuman - Český klub sportovních svazů, organizací a institucí  

Zbyněk Sýkora - Český klub paralympioniků a deaflympioniků  

Alexandr Kliment - Česká olympijská akademie 

 

 


